
Vraag- bespreek- discussiepunten Biodivers boeren Schiermonnikoog 

Concept tbv overleg provincie – LNV – werkgroep d.d. 15 december  

 

(grijs gearceerd: verslag hoofdpunten van de bespreking 

Stand van zaken 

- Boeren: 

o De gesprekken met de boeren vragen meer tijd: er is nog geen definitieve 

besluitvorming reductie aantal koeien. Er is meer ruimte nodig voor besluit boeren 

en gesprekken over bedrijfsplannen met Rabobank. Met de boeren wordt een 

agenda voor besluitvorming opgesteld. 

o De gesprekken over levering Zuivelcoöperatie en verdeling melkgeld en 

opbrengsten Zuivelcoöperatie vragen meer tijd. 

o Voortgang voorbereiding zuivellijn stagneert nu door gebrek aan middelen voor 

voorbereiding. 

 

 

Afgelopen woensdag hebben de boeren bij elkaar gezeten. Dat was een goede bijeenkomst. 

Vandaag 14/12 komen de boeren opnieuw bij elkaar om te kijken welke beslissingen nog genomen 

moeten worden, om zo samen de agenda te bepalen. 

 

- LNV:  

o Wacht op besluitvorming transitieverordening alvorens openstelling GLB-

pilotregeling mogelijk is. Daarmee is de planning nog onzeker. LNV zoekt naar de 

mogelijkheid om medio februari wel duidelijkheid te kunnen bieden aan de boeren. 

 

Afgelopen weekend akkoord meerjarenbegroting EU. Vandaag de transitieverordening in de 

Landbouw en Visserijraad. Daarna voorhangprocedure TK voor de regeling, waarna hopelijk begin 

februari de regeling kan worden opengesteld. LNV bekijkt of aanvullende categorie voor de GLB-pilot 

nodig is om termijnen te bekorten, zodat we  eind februari/begin maart ook de beschikking voor de 

GLB-pilot kunnen afgeven. Daarbij richt LNV zich nog steeds op optie A. 

 

- Provincie: 

o Bespreking van de concept overeenkomst provincie – VBS voor GS15/12 is 

uitgesteld, mede in afwachting van besluitvorming door de boeren en LNV 

 

Begin januari vervolg binnen de provincie over vormgeving groepsvergunning. Daarna wil de 

provincie graag met de boeren om tafel (na besluitvorming over het aantal melkkoeien). 

DG Osinga en ged. Fokkinga hebben met elkaar gesproken waarin LNV ook heeft aangegeven te 

zoeken naar tijdige oplossing. 
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vraagt of het uit de markt nemen van productie ook nog een oplossing is, om staatssteuntoets te 

vorokomen. Punt is volgens  dat het dan moet gaan  om hele bedrijhven. 

benadrukt dat de boeren uitgaan van behoud van bestaande vergunning, waarbij de 

groepsvergunning dient om emissie platfond op eilandniveau te borgen. Als individuele vergunningen 

komen te vervallen, dan is er probleem met vergunning voor het houden van dieren aan de wal. 

Uitgangspunt is dat bestaande vergunning intact blijft om op bedrijfsniveau en onderling, binnen vast 

te stellen plafon, wel bedrijfsflexibiliteit te houden.  

 

Procedureel 
1. De aanvraag GLB naar LNV wordt ingediend door . 

2. De aanvraag subsidie garantiestelling bij provincie wordt ingediend door 

op basis van projectplan GLB. 

3. Voor de aanvraag subsidie zuivelfabriek door Zuivelcoöperatie zijn twee besluiten nodig: 

a. provincie besluit over totale aanvraag zuivel onder voorwaarden medefinanciering  

b. provincie besluit tot voorschot 

 

Indiening van de aanvraag Ad. 2 en 3 vindt plaats op basis van de gezamenlijke overeenkomst 

tussen de provincie en VBS. Vraagpunt: zou in ieder geval ook onderdeel van deze 

overeenkomst moeten zijn?  

 

4. De provincie heeft de intentie tot verlenen groepsvergunning met emissieplafond o.b.v. 

aantal dieren uiterlijk 31/12/2021. Betekent wel passende beoordeling en aanvraag 

vergunning. 

5. Aanvankelijk hebben we ook gedacht aan soort intentieovereenkomst uitvoering actieplan 

Natuurinclusieve Landbouw. In het proces/gesprekken met de boeren en partijen is daar nu 

geen aandacht/ruimte voor nu. Oppakken in Q1 2021. 

 

 

Om te voorkomen dat de zuivel lijn stil valt is het van belang dat er wel tijdig besluitvorming is over 

een voorschot voor de zuivellijn. Afspraak om te kijken of gelijktijdig met de Overeenkomst de 

provincie wel kan besluiten over een voorschot houdt daarover contact met . 

Opties/planning 

Globaal liggen er twee opties qua planning/aanpak. Uitgangspunt voor beide opties is: 

- We koersen nog steeds op bestuurlijk moment medio/eind februari met duidelijkheid over 

inzet van LNV en provincie 

- Dat betekent: medio januari duidelijkheid over planning LNV 

- Dat betekent: dat er voor 1 februari van de kant van de boeren duidelijkheid moet zijn over 

de reductie van het aantal koeien 

 

Optie A: twee parallel besluiten medio februari 

- Uitgangspunt blijft beschikking LNV op basis van openstellingsregeling (al dan niet 

aanvullend) 

- Parallel hieraan stellen provincie en VBS een Overeenkomst vast over intentie 

garantstelling, bijdrage zuivel, borging en monitoring 
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- O.b.v. deze overeenkomst dienen Zuivelcoöperatie en een aanvraag in bij provincie 

voor resp. kaasfabriek (incl. voorschot) en garantiestelling  

 

 

Optie B: gezamenlijke overeenkomst (medio februari) met uitvoeringsbesluiten 

- Provincie, , LNV werken toe naar gezamenlijke overeenkomst 

- O.b.v. deze overeenkomst vindt in later stadium beschikking plaats door LNV.en diene 

- O.b.v. deze overeenkomst dienen Zuivelcoöperatie een aanvraag in bij provincie 

voor resp. kaasfabriek (incl. voorschot) en garantiestelling. 

Vraagpunten t.a.v. planning en procedure: 

- Medio januari duidelijkheid of we gaan voor optie A of B (of een andere optie)? 

- Kunnen de boeren voor 1 februari duidelijkheid kunnen geven over reductie? 

- Moet naast provincie ook niet de overeenkomst tekenen? 

- Mandaat (of gaan alle 7 boeren tekenen)? 
 

Afspraak:  

Medio januari bekijken of optie A haalbaar is (voorkeur), anders doorschakelen naar Optie B. 

baar Uitgangspunt moet zijn reductie van stikstof-emissie. In het Plan van Aanpak is een reductie van 

>20% stikstofemissie genoemd (bij een teruggang van het aantal koeien van circa 35%). We spreken 

af  

 Uitgangspunt is ‘aantal koeien’ in de GLB-aanvraag en Overeenkomst. 

 Stikstofemissie-plafond op basis van het aantal dieren in de ‘groepsvergunning’ 

Daarbij is het niet nodig om het aantal liters melk te benoemen. 

 

-  
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Inhoudelijke bespreekpunten 

Omgaan met 3 mln. kg melk 

In het concept GLB-aanvraag en de concept-overeenkomst wordt vanuit de provincie ingezet op een 

melkproductie van max. 3 mln. kg melk. Daarbij wordt verwezen naar het Plan van Aanpak. In de 

gesprekken met de boeren is eerder gesproken van circa 3 mln./liter melk, waarbij het op dit moment 

nog onduidelijk is of, met de reductie van het aantal koeien, die 3 mln. liter wordt gehaald. 

 

Uitgangspunt voor de afspraken vanuit de boeren zou zijn het aantal koeien dat op het eiland 

achterblijft, uiterlijk te realiseren 31/12/2021, met een goede monitoring. Dit om te voorkomen dat het 

nu hard vastleggen van de 3 mln. liter leidt tot een verdelingsdiscussie, i.p.v. een discussie over het 

aantal koeien. Bovendien is nog de vraag hoe de melkproductie zich de komende jaren, met een 

meer natuur inclusieve bedrijfsvoering, ontwikkelt. 

 
geeft aan dat 

 De verwachting is dat er ongeveer 400 melkkoeien op het eiland zouden rondlopen bij een 
totale productie van 3,3 miljoen, na 2021. 

 In 2016 liepen er 673 melkkoeien op het eiland met een totale productie van 5,5 miljoen kg 
melk. De totale excretie was toen 87.055 kg. 

 Deze loopt terug naar 47.352 kg in 2021, wat neerkomt op een reductie van 46 %! 
 Wanneer we gaan kijken naar het aantal koeien loopt dit terug met 41 %. Ruim voldoende in 

mijn optiek. 
 Aldus 46 % reductie in stikstof excretie en 41 % in melkkoeien. 
 P.S.  Bij 430 melkkoeien en 3 miljoen kg melk was de excretie 45.474 kg. Dit is dan een 

reductie van 48 % t.o.v. 2016. Dit is in mijn optiek bijna verwaarloosbaar.  

Afspraak:  

Uitgangspunt moet zijn reductie van stikstof-emissie. In het Plan van Aanpak is een reductie van 

>20% stikstofemissie genoemd (bij een teruggang van het aantal koeien van circa 35%). We spreken 

af  

 Uitgangspunt is ‘aantal koeien’ in de GLB-aanvraag en Overeenkomst. 

 Stikstofemissie-plafond op basis van het aantal dieren in de ‘groepsvergunning’ 

Daarbij is het niet nodig om het aantal liters melk te benoemen. 

 

Garantstelling provincie Fryslân 

Alleen transitievergoeding reductie aantal dieren en/of ook stikstofreducerende maatregelen en 

groenblauwe diensten. Gaat de provincie voor de hoogte van dit bedrag uit van de 

transitievergoeding + veldmaatregelen en investeringen? 

 

Omvang financiering GLB-pilot 

 Bedrag extensivering melkproductie: per jaar (NB. = afhankelijk van reductie 

aantal koeien) 

 Bedrag aanvullende stikstofreducerende maatregelen en groen blauw diesten: 

euro per jaar 

 Bedrag investeringen tbv stikstofreductie: eenmalige kosten  

 Organisatiekosten :  € 66.250 voor 2 jaar  

 Projectmanagement (15% over het totaal) € 115.000 euro 
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Financieringsschema ziet er globaal als volgt uit: 

 2021 2022 2023 2024 2025 

 

Eenmalige investeringen stikstof 

reductie 

ca € 150.000 euro    

Organisatiekosten € 66.250    

Projectmanagement (15% over het 

totaal) 

€ 115.000    

 

 LNV gaat uit van de kosten  

 Provincie gaat uit van bedragen in . Totaal beschikbaar circa voor transitie en 

. voor de zuivellijn 

 Daarmee is er onzekerheid over de financiering van de aanvullende stokstoif reducerende 

maatregelen  en groen blauwe dienet in jaar 3 t/m a 6ton. 

 Inzet van LNV en provincie is om deze maatregelen ook te veranderen in regulier GLB-beleid 

(afspraak om deze intentie ook te verankeren in Overeenkomst) 

Betalingsregime 

Uitgangspunt in de gesprekken met de boeren was: eerste uitbetaling begin 2021. De regeling 

daarentegen gaat uit van: 4x per jaar een voorschot o.b.v. uitgevoerde maatregelen. Investeren 

achteraf o.b.v. betalingsbewijs. 

De vraag is of we een knelpunt hebben: wanneer gaan de koeien daadwerkelijk weg? In hoeverre 

knelpunt qua betalingsritme als de koeien uiterlijk 31/12/2021 weg gaan? 

 

Afspraak neemt contact op met om opties op een rij om te kijken of er daadwerkelijk 

probleem ontstaat, of dat door bijvoorbeeld de subsidie aan voor garantiestelling het ‘kasritme’ 

probleem kan worden opgelost (beschikbaarheid van financieringen daadwerkelijk moment van 

wegdoen van de koeien in de tijd zetten). 

 

Groepsvergunning 

De boeren beschikken over een geldende NB-wetvergunning. Om voldoende flexibiliteit in de 

bedrijfsvoering te houden is het streven te werken naar een groepsvergunning, met een 

emissieplafond o.b.v. het aantal achterblijvende dieren op eilandniveau.  

 

Zie hiervoor 




